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Azilele groazei:
Vinovaþii "fãrã vinã"
vor sã se facã luminã

S
candalul relelor trata-
mente la care au fost
supuºi bãtrânii din azi-
lele din judeþul Ilfov a
ajuns pe masa Comi-
siei Europene ºi a fost
preluat de mass-media
de la Bruxelles. Surse

politice din Bruxelles susþin cã existã
intenþia ca întregul dosar sã ajungã pe
masa procurorului-ºef european Laura
Codruþa Kovesi, care ar avea compe-
tenþã numai în cazul în care unitãþile
respective au fost ridicate sau ºi-au de-
sfãºurat activitatea ori numai o parte
din aceasta prin intermediul finanþãrii

din fonduri europene.
Faptul cã USR a dus acest scandal

la Bruxelles, pe masa Comisiei Euro-
pene, nu este de condamnat, deoarece
pe plan intern autoritãþile judiciare nu
au suficientã forþã de a face luminã pe
deplin cu privire la dosarul
instrumentat de DIICOT.

Numai cã primele informaþii în acest
scandal dateazã din toamna anului
2021, când primii cetãþeni din Volunta-
ri, aflaþi în preajma unui astfel de azil,
au sesizat Primãria Voluntari cu privire
la unele aspecte negative. Este greu de
crezut cã sesizãrile repetate nu au ajuns
ºi la cunoºtinþa celor patru consilieri lo-

cali din partea Alianþei USR-PLUS, din
cei 19 consilieri locali ai oraºului Vo-
luntari. Sã spunem cã este posibil ca re-
prezentanþii USR-PLUS în Consiliul
Local sã nu fi primit informaþii din par-
tea funcþionarilor Primãriei ºi sã nu fi
cunoscut situaþia.

Cu toate acestea, Centrul de Inve-
stigaþii Media ºi Buletin de Bucureºti
au scris cã Primãria Voluntari, Mini-
sterul Muncii (Agenþia Judeþeanã pen-
tru Plãþi ºi Inspecþie Socialã Ilfov, Au-
toritatea Naþionalã de Plãþi ºi Inspecþie
Socialã, Autoritatea Naþionalã pentru
Protecþia Drepturilor Copiilor ºi
Adopþii, Autoritatea Naþionalã pentru

Protecþia Drepturilor Persoanelor cu
Dizabilitãþi), Ministerul Sãnãtãþii (Di-
recþia de Sãnãtate Publicã Ilfov), Mi-
nisterul Afacerilor Interne (Inspecto-
ratul de Poliþie al Judeþului Ilfov,
Inspectoratul pentru Situaþii de Urgen-
þã), Ministerul Mediului (Garda de
Mediu), precum ºi alte instituþii ale
statului au avut pe masã, cel mai târziu
în data de 17 ianuarie 2022, detalii
clare despre relele tratamente la care
erau supuºi beneficiarii din azilele
pentru bãtrâni din judeþul Ilfov.

GEORGE MARINESCU
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M.C.Escher (1898-1972), “Mânã cu sferã”

Constructorii someazã
Guvernul sã-ºi respecte
promisiunile

S
ectorul construcþiilor este fo-
arte aproape sã atingã tempe-
ratura de fierbere. De aceastã
datã nu canicula este de vinã,

ci autoritãþile. Mai exact, intenþia ace-
stora de a tãia din facilitãþile fiscale pe
care sectorul le avea.

Pe acest fond, constructorii ºi produ-
cãtorii de materiale de construcþii so-
meazã coaliþia aflatã la guvernare sã-ºi
respecte promisiunile. Cristian Erbaºu,
preºedintele Federaþiei Patronatelor
Societãþilor din Construcþii (FPSC),
prezent susþine cã guvernul a demarat
discuþii, a ascultat opiniile constructori-
lor, însã se pare cã va merge ”pe mâna”
specialiºtilor din domeniul macroeco-
nomie. Federaþia Patronatelor Societã-
þilor din Construcþii (FPSC) a organi-
zat, o conferinþã de presã cu tema “Fa-
cilitãþile fiscale pentru salariile din con-
strucþii - decizie politicã pentru conti-
nuarea investiþiilor în România sau
pentru a trimite forþa de muncã rom-
âneascã pe ºantiere strãine”. Potrivit lui
Erbaºu: “Cum ºtiþi, sunt foarte multe

dezbateri pe subiecte legate de con-
strucþii în ultima vreme, nu numai de
facilitãþi. Sunt ºi legi care vin sã încura-
jeze dezvoltarea unor producþii supli-
mentare de materiale de construcþii în
România. Se doreºte, pe de o parte,
dezvoltarea domeniului, însã pe de altã
parte, probabil din considerente macro,
se doreºte ºi micºorarea sau eliminarea
în totalitate a facilitãþilor angajaþilor din
construcþii. Pandemia a dus la o frânare
a economiei. Constructorii au fost mo-
torul principal al economiei. Trebuie sã
recuperãm doi ani în care, practic, am
stat ºi am produs foarte puþin. În ultime-
le trei trimestre, de exemplu, fãrã con-
strucþii, economia româneascã ar fi in-
trat în recesiune. Suntem între ciocan ºi
nicovalã, iar aceastã conferinþã de presã
are menirea de a trage încã un semnal
de alarmã. S-ar putea sã fie ultimul îna-
inte de a se lua decizii la nivel guverna-
mental.

OCTAVIAN DAN
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Debut în forþã pentru
Hidroelectrica la BVB
l Tranzacþii de 760 de milioane de lei cu titlurile H20, în prima
ºedinþã bursierãl Guvernatorul BNR, Mugur Isãrescu: ”Bursa
nu trebuie privitã ca un loc al speculaþiilor, ci ca un loc de
finanþare pe termen lung a întreprinderilor”l Premierul Marcel
Ciolacu: ”Investiþiile pe care le va realiza Hidroelectrica vor
consolida poziþia României în privinþa securitãþii energetice”l
Preºedintele BVB, Radu Hanga: ”Am devenit cea de-a treia piaþã
ca dimensiune din centrul ºi estul Europei; doar Polonia ºi
Austria se aflã în faþa noastrã”l Preºedintele Senatului, Nicolae
Ciucã: ”Economia româneascã integreazã tot mai clar principiile
liberei concurenþe care aduce dezvoltare”l Oferta
Hidroelectrica este cea mai mare din Europa din septembrie
2022 pânã în prezent; în toamna anului trecut, Porsche derula la
Frankfurt cel mai mare IPO realizat vreodatã în Europa, în
termeni de capitalizare bursierã

A
cþ iuni le Hidroelec t r ica
(H2O) au debutat în forþã la
Bursa de Valori Bucureºti
(BVB), tranzacþiile derulate

în prima zi cu titlurile producãtorului
ºi furnizorului de energie electricã ri-
dicându-se la 759,7 milioane de lei
(153,5 milioane de euro), valoare cu
mult peste cele obiºnuite pentru piaþa
noastrã de capital.

Dupã ce au atins un maxim de 115,2
lei, titlurile H2O au încheiat ziua la
110 lei, cu 5,7% peste preþul la care s-a
realizat oferta publicã, de 104 lei pe
titlu. La preþul de închidere de ieri,

evaluarea bursierã a companiei se ridi-
cã la 49,5 miliarde lei.

Listarea a fost marcatã de un eveni-
ment ce a avut loc la Banca Naþionalã
a României (BNR), cea care a gãzduit
primul sediu al bursei la reînfiinþarea
din 1995, la care au participat autoritã-
þi, reprezentanþi ai BVB, ai Hidroelec-
trica ºi a Fondului Proprietatea, cel
care a vândut pachetul de acþiuni pe
care-l deþinea în producãtorul de ener-
gie, precum ºi alþi actori ai pieþei.

ANDREI IACOMI
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Klaus Iohannis: “Noile
planuri de apãrare ale
NATO oferã cel mai
înalt nivel de securitate
pentru România”

N
ATO s-a modernizat pentru o
nouã erã a apãrãrii colective,
care oferã þãrii noastre cel mai
înalt grad de securitate ºi apã-

rare din întreaga istorie, a afirmat, ieri,
preºedintele Klaus Iohannis la finalul
Summitului Alianþei, care s-a desfãºurat
zilele trecute la Vilnius, Lituania.

“În ceea ce priveºte postura NATO
de descurajare ºi apãrare, în mod cert
facem un pas decisiv în direcþia conso-
lidãrii securitãþii Aliate: am adoptat
noi planuri de apãrare ale NATO, care
oferã cel mai înalt nivel de securitate
pentru Flancul Estic, la Marea Neagrã,
inclusiv pentru România. Astfel, pen-
tru orice ameninþare de securitate care
ar putea afecta România, Alianþa are
un rãspuns pe mãsurã pregãtit. Ne-am
asigurat cã existã cadrul pentru creºte-

rea grupurilor de luptã, inclusiv a celui
din România, la nivel de brigadã, prin
forþe de întãrire, dacã situaþia o va im-
pune. Totodatã, vom accelera procese-
le legate de pre-poziþionarea de
echipamente”, a declarat preºedintele
Klaus Iohannis.

ªeful statului a anunþat cã Spania va
disloca militari în þara noastrã ºi cã vor
exista noi posibilitãþi de cooperare cu
aliaþii din cadrul NATO pentru a facilita
dezvoltarea de capabilitãþi ºi revitaliza-
rea industriei de apãrare din România.

Klaus Iohannis a vorbit ºi despre
constituirea în þara noastrã a unui hub
regional de antrenament pentru piloþii
care deservesc avioanele de luptã F16.

G.M.
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